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Associació per la Sostenibilitat de la Conca d’Òdena · G67397646 
Cal Cisteller, s/n - 08700 Òdena (Barcelona) - info@perlaconca.org 

 

 
ACTA DE L’ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA 2022 
 

Lloc: Sala del Centre Agrícola de Sant Genis, Jorba 

Dia: 27 de febrer de 2022 

Hora d’inici: 11 h  

Hora de finalització: 13h 

Assistents: A part dels socis de l’entitat (22 socis), també assisteixen a l’assemblea, amb veu però 
sense dret a vot, 5 persones representants d’associacions col·laboradores i simpatitzants i altres 
persones a títol individual. 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de l’assemblea anterior 

En Jepi Baulida, president de l’entitat, presenta l’assemblea. Comenta que l’acta de l'assemblea 
anterior s’ha enviat a tots els socis, juntament amb la convocatòria de l’assemblea present. S’aprova 
l’acta amb un total de 22 vots a favor. 

2. Memòria d’activitats 2021 

S’enumeren i es fa un resum de les activitats que s’han realitzat durant l’any 2021 

● Pel que fa al Pla director 

○ Coordinació amb Entitats contràries amb la recollida de 6.700 firmes portades a 
Territori i Sostenibilitat, participació a la caminada organitzada per Jorba Reflexiona, 
participació al debat pel referèndum celebrat a Jorba, manifest conjunt post-
referendum de Jorba, reunió amb responsables de la Generalitat i entrega de carta 
al President de la Generalitat 

● Pel que fa a les energies renovables: 

○ Coordinació amb entitats del territori: s’ha treballat en la creació de la coordinadora 
Preservem l’Anoia, que neix de la confluència de diversos col·lectius i plataformes 
veïnals que vetllen per una planificació ordenada de les energies renovables a 
l’Anoia. Per la Conca va sol·licitar el “hall” de la Biblioteca Central d’Igualada per 
exposar-hi l’exposició “Defensem la Terra” elaborada per Preservem l‘Anoia, i 
l’Ajuntament va denegar el permís per considerar-la no addient.  

○ Participació en la concentració a Barcelona per frenar els grans projectes d'energies 
renovables, organitzat per l’Associació de Micropobles de Catalunya i la Xarxa per 
la Sobirania Energètica, a la plaça Sant Jaume de Barcelona, el 2 de maig de 2021. 

○ Participació a la mobilització convocada a l’Anoia, sota el lema “El territori diu prou! 
No destruïm la natura en nom de les renovables”, el 9 de maig de 2021 a Igualada. 

○ Notes de premsa 
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● Altres activitats: 

 
○ Col·laboració amb el manifest de l’associació Ciclistes Urbans d’Igualada, que 

treballar per una mobilitat més sostenible i segura.. 
○ Col·laboració amb La Gran Pagesada el dissabte, 9 d’octubre de 2021 
○ Participació en la jornada organitzada per Jorba Reflexiona 
○ Participació a la 6a Jornada Gastronòmica de les Plantes Oblidades, el 2 d’octubre 

de 2021, a Igualada 

 
 

3. Aprovació dels comptes  

La tresorera exposa el balanç econòmic de l’entitat de l’any 2021, agraint les donacions d’entitats i 
particulars. 
 

Estat de comptes 2021: 

Ingressos Despeses 

Quotes associats 1.235,00 € Compra samarretes 825,83 € 

Venda samarretes 281,00 € Despeses bancàries 120,68 € 

  Quota XCN 75,00 € 

  Taxes Administracions 54,60 € 

  Compra material 13,19 € 

TOTAL 1.516,00 € TOTAL 1.089,30 € 

Saldo any 2020 1.318,84 € 

Saldo any 2021 1.745,54 € 

 

Pressupost per l’any 2022: 

Ingressos Despeses 

Subvencions 900,00 € Actes diversos 500,00 € 

Quotes associats 1.415,00 € Despeses bancàries 120,00 € 

Venda samarretes 500,00 € Quota XCN 75,00 € 

  Assessorament legal 2.000,00 € 

TOTAL 2.815,00 € TOTAL 2.695,00 € 

Saldo any 2021 1.745,54 € 

Saldo any 2022 1.865,54 € 

 

S’aproven els comptes de l’any passat, amb 22 associats a favor. 
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La tresorera informa que s’estalvien els diners per possibles despeses legals, que es preveuen a 
partir de finals del 2022 o principis de 2023. 

Es demana als socis assistents que la Junta està oberta a noves incorporacions, s’anima als 
assistents i a tothom qui estigui interessat a formant-ne part. 

 

4. Estat del PDUAECO 

Pel que fa al Pla director es fa una cronologia del PDUAECO. A l’estiu de 2020 surt l’avanç de 
planificació amb un simulacre de participació ciutadana. En les conclusions es desestima Can 
Morera i Can Titó (resultat de la negativa dels alcaldes i no pas del procés doncs quan es va iniciar 
el procés de participació els alcaldes ja havien aconseguit retirar aquestes zones de la planificació). 
Celebrem que la pressió ciutadana hagi reconduït la voluntat de les alcaldesses de’ôdena i Vilanova 
del Camí). A l’octubre de 2021 es va fer un referèndum, liderat per Jorba Reflexiona, amb una 
participació del 61% de la població, en el qual el 84,5% dels vots s’oposaven al PDUAECO en 
classificar sòl industrial a Jorba. A la primavera de 2022 sortirà un nou Pla, i el 2023 es podran fer 
al·legacions. 

 

5. Estat dels parcs fotovoltaics en tramitació 

Epoca Damià Calvet: Es va crear un decret que estimulava a les empreses a presentar projectes i 
una ponència que valorava la idoneïtat de l’emplaçament. Es van aprovar la gran majoria dels 
nombrosos projectes presentats. Aquesta situació va provocar l’aparició de moltes plataformes. 

Entre aquestes, a l’Anoia constituïm l’entitat Preservem l’Anoia, que inclou les plataformes de la 
comarca. Des de Preservem l’Anoia es va organitzar una concentració a la plaça de l’Ajuntament 
d’Igualada i es manté la coordinació amb plataformes d’arreu de catalunya en la XCTEJ (xarxa 
catalana per una transició energètica justa). S’ha elaborat un mapa aglutinant les tots els projectes 
de parcs fotovoltaics i eòlics incloent les línies d’evacuació. En Jordi Serravinyals ha fet molta de la 
feina. 

Degut al canvi de Govern, la responsabilitat canvia al nou Departament d’Acció Climàtica, 
Alimentació i Agenda Rural que elabora un nou decret i anula la ponència. Es parla d’una moratòria 
que no es fa efectiva. Alguns projectes ja s’han publicant inicialment: Bellprat, Sant Martí de Tous i 
Òdena segueixen endavant, tot i que han reduït l’afectació de territori.  

Per la Conca ha fet els tràmits oportuns per poder donar cobertura a les necessitats de les entitats 
que hi col·laboren. 

Preservem l’Anoia havia d’agafar el relleu defensant el tema energètic.  

En Josep “Pepito” Castelltort presenta l’afectació de la MAT en el territori i ola seva població. 
Comenta la incidència que té sobre la salut (leucèmies i afectacions de tipus nerviós) i ningú hi vol 
viure a prop. 

A Bellprat, Sant Martí de Tous, Coll del Guix, Santa Margarida de Montbui hi passa la MAT a una 
distància de només 50 o 60 metres, una separació insuficient, tenint en compte que la distància 
correcta hauria de ser com a mínim d’uns 100-150 metres. 

A més, té afectació sobre els patrimonis, això fa que disminueix el seu valor, a part d’afectar el 
paisatge. 

Actualment ja hi ha una línia de MAT que afecta el territori. Se’n vol construir una altra tot i que en 
encara no està tramitada. Tot i això, la Generalitat s’hi oposaria. 

 

6. Propostes de futur i discussió 
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- S’informa que a l’abril es farà la presentació del documental “Tenim altres plans”, fet per 
Aixina Produccions Audiovisuals. 

- En Xavi Saló es va inspirar en la samarreta de Per la Conca i vol posar un marc davant d’un 
paisatge de la Conca, pendent de trobar la millor ubicació i el moment idoni. 

- Col·laboració amb les entitats que tenim associades, estan a la web però caldria treballar-
hi més. En aquest sentit necessitem algú que es pugui dedicar a penjar informació i notícies 
a la web. 

- Per difondre les accions i les activitats es continuarà enviant butlletins informatius. 
- Pel que fa al Concurs fotogràfic, pendent de dedicar-hi temps. 
- Es preveu participar en la 7a Jornada de plantes oblidades, que es farà el proper 17 de 

setembre de 2022. 
- Continuem coordinant-nos amb l’entitat SOS Penedès, que ens manté al dia de les lleis que 

es publiquen. 
- Crear delegacions a diferents pobles de la comarca. 
- Com a plat fort es presenten dos projectes nous ha desenvolupar aquest curs: 

Per la Conca no vol ser només una entitat reactiva. Vol sumar esforços per difondre i ensenyar el 
valor de la natura, per això aquest any (1) s’elaboraran propostes per incidir en els programes 
electorals de les eleccions municipals de l’any 2023 i  (2) es presentarà l’Escola de Natura. 

1. Campanya Municipals: Es proposa incidir en la campanya de les eleccions municipals. En 
Jaume López i el Pau Solé esbossen la idea inicial d’una estratègia per tal que els 
programes dels partits polítics hi hagi polítiques mediambientals clares en els següents 
àmbits: 

- Donar valor a la biodiversitat, on es recuperin els processos ecològics, de ramaderia i de 
gestió industrial 

- Conservació d’aigües subterrànies 
- Producció d’energia renovable proper al lloc de consum 
- Sobirania alimentària 
- Preservació de sòls agrícoles 
- Replantejar el model de mobilitat 
- Economia circular 
- Model de decreixement 
- Reducció del deute ecològic 

Estan oberts a rebre més propostes per elaborar amb entitats les propostes i presentar-les 
a la societat i als partits polítics. Referències: La Xarxa per la conservació de la Natura (XCN) va 
elaborar un dossier per moure consciències i presentar propostes reals per confrontar amb els 
polítics; i Som Energia va fer una enquesta als partits polítics i es va fer publicar una avaluació, en 
que només un únic partit va tractar aquesta temàtica. 

2. Escola Natura: En Robin Corrià elaborarà una una proposta de divulgació ambiental per les 
escoles. Explica elements que cal tenir en consideració: 

- Jornades de divulgació i conscienciació a particulars i escoles 
- Activitats que es poden fer a la natura o a la classe 
- Falta transmetre valors i coneixement sobre la natura 
- Fer propostes a escoles i instituts, a través del Consell Comarcal 
- Adaptar totes aquestes propostes per poder obtenir ajuts 

 

7. Precs i preguntes 

- La presidenta de Preservem l’Anoia diu que estan en hores baixes, no es reuneixen tot i que 
s’han de seguir fent coses. Falta gent per crear iniciatives i arribar a la gent jove. 

- Tots els projectes que hi ha de renovables faran perdre el valor natural de la comarca de 
l’Anoia 

- Promoure activitats que siguin d’oci, i que alhora siguin d’aprenentatge 
- Es té la sensació que s’està venent el territori, fet que s’ha de resoldre políticament. 
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En Jepi Baulida tanca l’assemblea animant a tothom a participar en la mesura que pugui de manera 
activa en l’entitat. 
 

Es dóna per tancada l’assemblea. 
 

En dóna fe: 
 
 

 
 
Imma Ribera Jorba 
Secretària 

 

Amb el vistiplau de: 
 

 
 
Josep Baulida Estadella 
President 
 
 

 
A Jorba, el 27 de febrer de 2022 


